

Referat fra menighedsrådsmøde, tirsdag 15. august 2023

Til stede: Pater Gregor Pahl, Stephan Hoyos, Tenna Mikkelsen, Magdalena Szelag-Dall, Benedicte Knudsen, Peer Aarestrup, Birgitte Balsløv

1. Godkendelse af sidste referat

Referatet blev godkendt

2. Punkter til behandling:

a. Rengøringsdag

Lørdag 2/9 kl. 9.00 – 11.30.

Tenna hænger tilmeldingsseddel op i Våbenhuset. Stephan tjekker rengøringsmidler og -materialer og køber ind til servering.

b. Sct. Norberts fest 9. juni 2024. Hvem indbydes?

Information følger

c. Planlægning af aktiviteter og festskrift til 21. juli 2024 i forbindelse med jubilæumsåret: 120 år for Præmonstratensernes virke i Danmark og 100 år for Kirke/skole

I næste sogneblad vil menigheden opfordres til at komme med indlæg om personlige minder m.m., som kan bidrage til et festskrift.

Det skal overvejes, hvordan jubilæet kan markeres ved Kulturnatten.

Planlægning af tidsskrift: Formen vil afhænge af, hvor mange indlæg, der kommer, og udgivelsesmuligheder skal undersøges.

Indholdsmæssigt skal der være en kort historisk gennemgang evt. baseret på tidligere udgivelser af jubilæumsskrifter.

P. Gregor vil kontakte biskoppen med henblik på et eventuelt bidrag og også p. Ophoff og p. Kerkhofs med henblik på at lave et historisk sammendrag.

Peer tilbyder at læse korrektur på indlæggene.

Der skal nedsættes et udvalg, der skal stå for processen. Peer vil gerne være med og mulige deltagere kontaktes af Peer og Birgitte. Når p. Gregor har fået svar fra biskoppen, p. Ophoff og p. Kerkhofs, vil udvalget mødes første gang.

d. Menighedens gave til huset i Klostergade. Maleri til 7.000 kr. af kunster Birgitte Lund, tidl. Elev på Sct. Norbert. Bliver præsenteret til den officielle indvielse fredag den 29/9 kl. 15-17. P. Gregor melder ud om indbydelse til at deltage.

e. Fest for menighedens frivillige 19/8. Messe kl. 11.30 og efterfølgende frokost/samvær Stephan køber brød.

- f. **Sct. Norbert emblemet?** Det blev besluttet at finde alternative erkendtlighedsgaver.
- g. **Averbode tur 30/6 24 – 5/7 24** Stephan tjekker med p. Jakob om deltagelse i turen
- h. **Det Danske Hildegard Ensemble:** Benedicte har været i kontakt med Jette Thomsen. Arrangementet finder sted lørdag den 9/9. Benedicte laver plakat og bager boller. P. Gregor inviterer andre kirker i Vejle.

3. Meddelelser fra Sognepræsten:

- a. **Organist- og koropgaven, herunder tilbud fra Kristoffer og betragtninger fra Sven**
En aftale med Kristoffer er under udarbejdelse med henblik på organist- og koropgaven. Der er aftalt 3 søndage om måneden. Stephan tager kontakt til Kristoffer. Gitana Balaban har tilbudt at spille 1 søndag om måneden.
- b. **Nedsættelse af udvalg til næste års jubilæum**
Se ovenfor
- c. **Lektormøde**
Der er kommet 3 nye lektorer på Brittias liste. Mødet skal muligvis udsættes pga. aflysninger.

4. Meddelelser fra Menighedsrådsformanden:

- a. **Støjende børn under messen? Hvad kan vi tilbyde?**
Tilbud om muligheden for at gøre brug af Sct. Norberts Hus i løbet af messen vil blive meddelt i forbindelse med messen søndag 20/8 og ved opslag i våbenhuset.
- b. **Indsamling til vores jubilæum: nyt køkken/reovering? Andet?**
Stephan vil kontakte Jannik Schmidt med henblik på professionel rengøring af vægge og vinduer i kirken. Der kunne også samles ind til trykning af jubilæumsskrift.
- c. **Hvad skal Stephan tage med til Århus jubilæum 150 år for menigheden i Vor Frue Kirke?** Stephan finder på noget.
- d. **Tilbud om rengøring i kirken af Mary Remy** – kommer 2. september til rengøringsdagen i Sct. Norberts Hus. Der aftales nærmere.
- e. **Hvem kan spille på orglet i løbet af ugen? (ny regning på 7.800 kr.)** Der laves en aftale med Gitana Balaban

5. Økonomi: Halvårsregnskabet for første halvår af 2023

- a. Ingen yderligere kommentarer – det ser fornuftigt ud. Der er noteret en stigning i kirkeskat- og kollektindtægterne, og kirkekaffebidragene dækker udgifterne.
- b. **Aftalekonto – skal vi binde et beløb?** Evt. lave fælles konto med Fredericia for at opnå en renteindtægt. Rengøringsudgifterne i kirken skal afgøres først.
- c. **Tilskud fra ISOBRO** – ansøgningsfrist 15/10-23.
Der kan søges midler til fællesaktiviteter i menigheden. Stephan har været i kontakt med formanden i Århus – sender informationer til Peer, som vil undersøge mulige aktiviteter.

6. Børn og Unge

- a. **Aktivering af de unge – hvad kan vi gøre mere?** Malgosia og Piotr har planer om indretning af lokale. Det andet toilet i bygningen skal renoveres. Piotr går videre med det.
- b. **Legerummet:** Der bliver sat et skilt op på 3 sprog vedr. oprydning og sættes på døren.

7. Eventuelt

- Peer: kunne præsten giver kommunion til koret og organisten ovenpå? Gregor vender tilbage - mener det kan lade sig gøre.
- Tenna: Kan kommunionen bringes til ældre, der ikke kan komme i kirke? Gregor: det er der mulighed for og vil blive nævnt igen i sognebladet.
- Benedicte: det er muligt at rekvirere prædikener fra pastor Jesper Fich elektronisk, hvis man er interesseret.
- Akustik i menighedslokalet: Benedicte undersøger muligheder for forbedringer.
- Høstfest: Malgosia og Piotr laver plakat og tilmeldingssedler. Kirken pyntes med neg, pyntegræskar m.m. Børnene kommer op til alteret ved offertoriet med frugt mm. og laver pynt til festen. Der vil være salg af diverse til CARITAS: marmelade, frugt, saft, og hvad man ellers kan byde ind med. Det kunne også være kalenderlys og lys til jul.
- Peer og Olha vil tilbyde ukrainske børn og mødre et børneforløb hvis opbakning fra Dansk Flygtningehjælp. Der skal være møde næste uge.
- Magdalena: fryseren er fyldt op igen med kød. Der kan gøres brug af flæskesteg mm. til arrangementer.
- Ringe-/besøgstjeneste: meddeles til Inge Holst, hvis præsterne møder behov derfor. Peer har talt med Inge om at lave en månedlig aktivitet for ældre.

Næste møde tirsdag 14. september kl. 18:00. Tenna tager mad med

Stephan Hoyos
Menighedsrådsformand

Birgitte Balsløv
Referent